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Afdelingsbestyrelsen Lundegården 
v/Kenneth Solhof-Nielsen 
Grævlingens kvarter 29 
2750 Ballerup 
 
 

 

Afdelingsbestyrelsesmødet d. 6. september 2023 
kl. 18.00 – ca. 21.30 
Mødelokalet, Bondegården 
 

 
Til stede: PN, KSN, JS, TP, ES 
Fraværende med afbud: CB, AP, BK, PK 
Fraværende uden afbud:  
Referent:  PK ➔ ES 
Mødeleder: PN 
 
FS = formandskabet (KSN og ES) 

 
 

Punkt 1 – Valg af referent og mødeleder, hvis forfald 

Referent: ES  Mødeleder:      
 
 

Punkt 2 – Godkendelse af dagsorden for dagens møde 

 
Dato for møde til kvarterbestyrelsesrådsmøde 
 

Punkt 3 – Godkendelse af referat af seneste møde 

Godkendt 
 
 

Punkt 4 – Telefonpenge v/KSN 

 
Udfyldelse af sedler  
PN medbringer sedler 
 

Ansvarlig: KSN (afleverer til Michael) 
 

Udfyldt for de fem fremmødte. KSN har sedlerne. 
 

Punkt 5 – Opfølgning på afdelingens økonomi v/PN 

 
PN gennemgår forbruget indtil nu. 
 
Budgettet holder fint på strøm. 
Årsregnskabet er ikke kommet endnu. 
Alt mandskab betales via Lundegården. Er det derfor, vi overskred denne konto i 2022-2023? 
Kommer pengene ikke retur til os? 
Køb af regntøj, høreværn, bord-bænkesæt mm. er også taget fra os – og endda fra konto 116.  
Er det i det hele taget lovligt? 
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Er der ikke noget budget og/eller regnskab for driftsfællesskabet? 
 
Afdelingsbestyrelsen vil fortsætte med at kikke meget grundigt på budget og regnskab og spørge 
ind til ujævnhederne (FS) 
 
Ansvarlig: Afdelingsbestyrelsen 
 
 

Punkt 6 – Syn af bolig v/FS 

 
Tirsdag d. 17/10 gennemgår vi en nysynet lejlighed, så vi kan se, hvad der kikkes på til et fraflyt-
ningssyn og hvorfor. 
Ud fra dette kan vi i samarbejde med ejendomsfunktionen sætte nogle standarder. 
 
Ansvarlig:  vi håber, at PK vil være styrmand, da han har det største kendskab til dette område 
(pga. tidligere arbejde). 
 
 

Punkt 7 – Færdiggørelse af projekter v/alle 

 

Hvad mangler at blive lavet færdigt? Alle kikker i eget område 
o Legepladser 
o Fibernet 
o Affaldscontainere 
o Trappen ved Gedens kvarters legeplads 

 
Vi gennemgik legepladser, affaldsstationer mm. vha. bl.a. billeder.  
Det er ret ærgerligt, at afdelingsbestyrelsen skal beskæftige sig med dette i så høj grad, som det er 
påkrævet. Det tager tid fra andre emner, og det burde bare være en opgave for hhv. vores ejen-
domsfunktion og entreprenørerne selv. 
  
Ansvarlig: FS 
 
 

Punkt 8 – Projekter og rådgivende ingeniør v/FS 

 
Tirsdag d. 29/8 havde formandskabet (FS = KSN og ES) møde med Michael (kundechef) og rådgi-
vende ingeniør Per (endnu en Per). 
 
Rådgiveren skal hjælpe os med at udarbejde sagligt materiale, som skal være grundlag for forskel-
lige opgaver, vi står overfor i Lundegården. 
FS havde på forhånd sat sig og lavet ønsker og krav til de forskellige opgaver. Fælles krav er, at 
opgaverne bliver løst med så få gener for os beboere som muligt, og at vi beboere sidder med til 
bords hele vejen i de enkelte projekter. Både nu i den rådgivende face, og når opgaver skal udfø-
res. 
 
De enkelte projekter er: 

1. Nye badeværelser i de tre kvarterer med murstensbeklædning 
Badeværelserne er en skal af glasfiber, som blev hejst ned i boligen, før taget blev lagt på. 
Lejemålene blev bygget omkring 1975, så glasfiberen er ved at være træt. Skrappe ar-
bejdsmiljøregler betyder, at håndværkere har svært ved at udbedre selv meget små proble-
mer. Vi har fået at vide, at der sker ikke noget ved at bo i dem. Det er naturligvis rart, men 
det er ikke holdbart, at man end ikke kan få lappet et lille hul eller få malet. 
Derfor skal den rådgivende ingeniør se på de eksisterende badeværelser, og finde en løs-
ning på, at få glasfiberen ud og opsætte et funktionsdueligt toilet uden badekar. 
Han vil komme med et estimat på en pris. Det skal gøres med så lidt gene for beboerne.   
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2. Havehegn i hele Lundegården 
Vi har siden afdelingsmødet i oktober 2021 arbejdet på at finde den optimale (eller bare en 
rigtig god) løsning mht. løbende reparation af havehegnene. Desværre uden held. Derfor 
har vi bedt en rådgivende ingeniør om, at kikke på vores havehegn (både dem ved tegl-
blok- og dem ved murstensvæggene). Han skal se på tilstanden af hegnene, hvor lang le-
vetid de har, hvordan vi bedst og billigt reparerer. Han skal også se på, hvordan de repare-
rede hegn skal konstrueres. Hvis hegnene ikke står til at redde (eller være uforholdsmæs-
sigt dyrt), skal han også komme med ideer til nye hegn, som ikke rådner med samme hast, 
som de nuværende. Hegnene skal naturligvis passe ind i bebyggelsen. Han vil også 
komme med et estimat på en pris. 
Det skal gøres med så lidt gene for beboerne. 

3. Reparation af skure 
De hvide og grå skure ved bygningerne med teglblokke rådner i bunden. Den rådgivende 
ingeniør kommer med en løsning på, hvordan vi godt (og billigt) reparerer dem. 
På vores rundtur sagde han, at det var uklogt at tage de lodrette lister af. Selv om der er en 
lille hældning på de vandrette lister, vil der stå vand eller sne, og så råder både liste og 
plade. 

4. Facader og udskiftning af vinduer på Bondegården 
Facaden trænger til at blive grundigt shinet up, og mange – rigtig mange – vinduer trænger 
til udskiftning. Hvordan gør vi det bedst og så billigt som muligt?  

 
Det var en positiv oplevelse at gå rundt med Per og Michael. Per stillede mange gode og relevante 
spørgsmål, og han virkede lyttende.  
 
Aftalen er nu, at Per går ”hjem” og begynder arbejdet. Undervejs vil han, Michael, Bjørn, Henrik og 
FS mødes for at se, om der arbejdes i den rigtige retning, og så Per kan få input. 
”…i den rigtige retning…” betyder, at det er godt for Lundegården. FS har ikke lagt sig fast på en 
løsning; Per er jo netop indkaldt for at finde brug- og holdbare løsning, som bygger på viden og 
ikke på formodninger, ”jeg tror…”, ”jeg har hørt at…”, ”min tantes nabo…” osv. 
 
Ansvarlig: FS 
 
 

Punkt 9 – Samarbejde i bestyrelsen v/KSN 

 
Bestyrelsen består af nye og af gamle medlemmer. Det glemmer vi af og til. De nye medlemmer 
har heller ikke fået en grundig introduktion til arbejdet i bestyrelse, vores pligter og rettigheder, og 
hvad der kræves af os – og hvad vi forventer af hinanden. 
Det sker også, at toner er hård – eller i hvert fald lyder sådan og kan forstås sådan. 
 
Usikkerhed og hård tone kan få nogen til at overveje deres plads i bestyrelsen. 
 
Alle var enige om, at  

• der skal være plads til os alle, 

• vi skal have en ordentlig tone, 

• hvis vi føler os trådt på, bør vi spørge ind til, om det var meningen at såre eller ej 

• det kan være svært at stille det spørgsmål, men hvis en anden ser, at man bliver ked af det, 
så kan den person sige, at der trænges til en pause 

 
Da vi et par gange haft denne snak, kom der nogle forslag 

• Kommunikationskursus 

• ”Ny i bestyrelsen-pakke” – ”Velkomstinformation” 

• Nye medlemmer deltager i KABs gratis kursus ”Velkommen i bestyrelsen” – og tag gerne 
en ”gammel” med, så hjernen støves af 

• Målsætning for udvalg laves og godkendes af afdelingsbestyrelsen, så alle er klar over mål 
og mandat 
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Punkt 10 – Målsætning og det videre forløb for køkkenudvalget v/KSN 

 
Punktet udsættes til næste møde. 
 
I morgen d. 7/9 kl. 18.30 mødes udvalget og ES for at lave formål mm. og tale om, hvad der nu 
skal ske. Udvalget har lavet det meste omkring køkkenet. Nu skal afdelingsbestyrelsen på banen 
for at se på rammer for økonomi, hvad den kollektive råderet bør indeholde hos, eventuelle byg-
ningsændringer mm. 
 
Ansvarlig: Køkkenudvalget og ES 
 
 

Punkt 11 – Opfølgning på markvandring v/ES 

 
Udsættes til næste gang 
 
Markvandringen i de fire områder er renskrevet i skemaform. Der opdaget flere emner siden. Disse 
er skrevet ind i det eksemplar, der sendes senere. 
 

• Hvad skal bare sættes i gang her og nu? 

• Hvad ønsker vi priser på? 
o Prisoverslag på opgaver ud over markvandringen 

▪ en ekstern gartner fjerner beplantning, der vokser op af bygninger (boliger 
og skure) 

▪ på malerarbejder og turnusordning – er malerne konkurrenceudsat?  
▪ opgaver fra råderetten 

 
 
Fra 2024 vil vi bestræbe os på, at markvandringen finder sted i maj måned. Det sjak sættes ind i 
årshjulet. 
 
Bilag: Markvandring 2023 (ss) 
 
Ansvarlig: ES  

 
 

Punkt 12 – Den øjeblikkelige vedligeholdelsesstand v/ES 

 

Lundegården er usoigneret og ikke vedligeholdt. 
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• Græs er ikke slået 

• Hække er ikke klippet 

• Ukrudt er ikke fjernet 

• Planter, der vokser ind i bygninger er ikke 
fjernet 

• Osv. 

 
Hækken mellem Tyren/Føllet og Lundegårds-
stien er til gengæld skamskåret til ca. 50 cm. 
Det har ikke været på tale at beskære denne 
hæk. 
5 mand den første dag og de to næste dage var 
der 3 mand. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vi har fået at vide, at hækken er klippet ned for, at den kan vokse sig flot. Den type ar-
bejde kan gøres medio november-ultimo marts, da der ingen saftspænding er. Endvidere 
kunne tiden være brugt bedre på at klippe hække, så de ikke rager ind over sti og højt op i 
luften. 
 
 
Lundegårdens bemanding: 

På papiret er vi Reelt er vi I 00’erne var vi 

7 gårdmænd 6 gårdmænd, da 1 er  
fuldtidssygemeldt, og 
man ikke har søgt en 
afløser (vi får refunde-
ret ca. 2/3 af lønnen) 

8 gårdmænd 
12,5 % mere end nu 

1 mesterassistent 1 mesterassistent (i 
den udstrækning han 
ikke er i andre afdelin-
ger til grønt arbejde el-
ler laver manuelt ar-
bejde i Lundegården) 

1 mesterassistent 

1 mester 1 mester, som vi deler 
med Søfryd og Søn-
derhaven 

1 mester 

Hvad er den nuværende vedligeholdelsesstandard et udtryk for? 
Hvad skal vi gøre? 
Kontakter Lone Skriver, som er overchefen, for at vise hende, hvad vi taler om. Uanset, 
hvad vi beder om: intet sker! 
 
Ansvarlig: FS 
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Punkt 13 – Konkurrenceudsætning v/FS 

 
Det er dette, FS skal tage op med ejendomsfunktionen: 
 
Konkurrenceudsætning af VVS, malerarbejde, tømrerarbejde mm. 
 
Spørgsmål til ejendomsfunktionen: 

• Hvilke håndværkere/brancher er konkurrenceudsat? 

• Hvornår er de blevet det senest? 

• Hvem står for konkurrenceudsætningen? 
 
Ansvarlig: FS 
 
 

Punkt 14 – Nyt/meddelelser (herunder bl.a. den daglige drift og møder) fra 

 
1. Formandskabet (FS) –  

a. Deltager i årets KAB-konference (28.-29. oktober) 
b. Der er syv (og ikke seks) gårdmænd ansat til Lundegården 

2. Andre 
a.  

 
Ansvarlig: 
 
 

Punkt 15 – Punkter til næste mødes dagsorden 

 
Næste møde er onsdag d. 4. oktober kl. 18 
 
Punkter til dagsordenen: 

• Opfølgning af arbejdsopgaver 

• Det afsluttede afdelingsregnskab (årsregnskab), hvis det er kommet 

• Dato mm. for julefrokost 

• Fra OB-møde 

• Fra møde med Lone Skriver  

• Status på fibernet 

• Fra møder med Bjørn, Henrik og Michael 

• Målsætning mm. – Køkkenudvalget 
 

Kommende møder 2023-2024: 

 

• Bestyrelsesmøder: 1/11 – 6/12 – 3/1 – 7/2 – (6/3) – kl. 18 (uden spisning kl. 18.30) 

• Afdelingsmøde: 5/3 
 

Sidste punkt – Evt.     Her tages kun referat, hvis der bedes om det. 

 

Bilag til mødet 

 

Punkt 11 – markvandringsskemaet (ss) 
 
ms – medsendes dagsordenen 
ss – sendes separat  


